
Skolebestyrelsen ved 
Skovshoved Skole Referat 

 

   

 

Skovshoved 2025-05-21; 17:00 -20:00 

Tidspunkt * Emne Ansvarlig Dokumenter 

17.00-17.02 G 
1) Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt. 
CH Dagsorden 

17.02-17.05 G 

2) Godkendelse af referat fra forrige møde 

Vi ønsker fremadrettet at få referatet skrevet som opsamling på de 
enkelte punkter under selve mødeafviklingen. 

AM Referat 

17.05-18.00  3) Sager på årshjul RB  

 T 

a) Tilsyn med princip for trivsel, med særligt fokus på 
traditioner m.m. på Skovshoved Skole 

Bestyrelsen har fået tilsendt bilag med overblik over traditioner på 
tværs af skolen. 
På skolen ønsker vi at have fokus på fællesskab og 
sammenhængskraft i de traditioner vi afvikler. Det er vigtigt, at vi får 
prioriteret dét, som giver størst værdi for eleverne. 

Medarbejdere og ledelse har fokus på at vi både har aktiviteter som 
binder hele skolen sammen, samtidig med at vi har fokus på at der er 
aktiviteter for de enkelte årgange. 

Bestyrelsen rejser den opmærksomhed, at traditioner også kan være 
det, man som elev ser frem til og kan glæde sig til. Dette er særligt 
afgørende ifm. overgange mellem afdelingerne.  

Udover de store fælles traditioner, har vi morgensang to gange om 
ugen. Til morgensang kunne vi godt skabe mere fokus på de 
spændende ting, der foregår på de enkelte årgange og tværs af 
skolen – fx ved at en årgang viser en film fra et projekt el.lign. Dette 
vil skabe en synlighed omkring de respektive årgange. 

I udskolingen ønsker vi at have flere aktiviteter ude af huset og det er 
afgørende, at faglighed, motivation og trivsel går hånd i hånd i disse. 

Bestyrelsen anerkender, at arbejdet med elementerne i 
trivselsprincippet er implementeret på skolen.  

 

MV Se bilag 

 O 

b) Nationale Test i læsning og matematik 

Folkeskolens nationale overgangstest afvikles i september. Der testes 
i matematik og læsning. Det er ikke hele matematik- og danskfagets 
indholdsområde, som eleverne bliver testet i. Den nationale 
overgangstest kan således ikke stå alene, som grundlag for at vurdere 
elevernes niveau.  

Martin gennemgik i overordnede kategorier årets resultater i både 
matematik og læsning. 

I matematik har vi på 2. og 7. årgang en lidt højere andel i den 
dårligste kategori i matematik end på resten af skolen, dog stadig 
omkring det kommunale gennemsnit og under landsgennemsnittet, 
hvilket vi har et fokus på i det kommende skoleår. 

I læsning ligger vi som skole generelt på et rigtig højt niveau. Disse 
resultater viser også, at arbejdet med hjælpemidler til ordblinde er 
godt implementeret. 

MV  
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18.00-18.15 O 
4) Orientering om klage (Lukket punkt) 

Der føres ikke referat af dette punkt. 
MV/AM  

18.15-19.00 O 

5) Folkeskoleforliget – formål, indhold og udmøntning 

Formålet med Folkeskolens kvalitetsprogram er at skabe mere 
praksisfaglighed og valgfrihed for de ældste elever. 

Vi gennemgik de 10 centrale initiativer i den nye folkeskoleaftale, 
samt hvordan de får påvirkning på og implementeres på Skovshoved 
Skole. 

AM 
Link  

Link 

19:00-19.20 O 6) Orientering fra Ledelsen AM/MP/MV/MW  

  

a) Nyt fra afdelingerne 
GFO: Der er flere langtidssygemeldte i GFO’en, og arbejdsmiljøet er 
presset. 
Der er derfor et fokus på kerneopgaven, så vi styrker oplevelsen af at 
lykkes i sit arbejde.  
Derudover er der et fokus på at trække aktiviteter ind i form af nogle 
aktivitetsarrangører som kommer udefra. 
Der er slået medhjælperstillinger op, og vi ønsker at tiltrække nogle 
medhjælpere, som ikke blot holder et enkelt sabbatår, men som 
kunne ønske at være her i en længere periode.  
FC: Der er fokus på at lave en mobilpolitik for børnene i FC’en. Derfor 
er medarbejderne i øjeblikket i gang med at afsøge, hvad man gør i 
andre klubber, så vi kan finde frem til det bedste set-up. 
Indskoling: Fagfordelingen er ved at være på plads, og der er rigtigt 
mange gode løsninger. 
Derudover kigger vi på, hvordan vi kan skabe en mere bæredygtig 
struktur for alle klasser fx ift. lærer-pædagogsamarbejdet. 
De kommende børnehaveklasser meldes ud i løbet af de kommende 
uger og i starten af juni inviteres alle børn og forældre i de 
kommende børnehaveklasser til åbent hus.  

Mellemtrin: Det går rigtig godt 😊 Det er snart tid til Hvid picnic. 
5. årgang skal på lejrskole på Bornholm i uge 25 – de glæder sig. 
Alle årgange har fokus på de gode oplevelser, så der er mange ture 
ud af huset. 
Udskoling: 9. årgang kom rigtig godt igennem de skriftlige prøver og i 
morgen påbegyndes de mundtlige prøver. 
Lærerne skal både afvikle prøver og være censorer andre steder, så 
der vil forekomme en del ændringer i skemaet og klasserne vil 
indimellem skulle arbejde hjemme med nogle opgaver. 

b) Sidste skoledag 
Vi havde en rigtig god sidste skoledag med fest og farver. 9. årgang 
var søde og sikrede en god dag. 
Stor ros til alle vores elever og lærere for at skabe rammerne om en 
god dag. 

c) Fagfordeling og udmelding til forældre 
Fagfordelingen er i fuld gang og næsten på plads. Udmelding til 
elever og forældre kommer medio juni. 

d) Implementering af s/h-princippet 
Alle afdelinger drøfter i øjeblikket, hvordan de konkret 
implementerer de elementer og aktiviteter, som fremgår af skole-
hjem-princippet. 
Bestyrelsen rejste en bekymring for, at der på flere årgange først 
bliver afviklet 2. runde skole-hjem-samtaler i løbet af juni, hvilket er 
meget sent. I det kommende år sikrer vi at skole-hjem-samtalerne 
afvikles mere hensigtsmæssigt. 

e) Trainees 
Vi skal gerne have ansat tre trainees. Vi har nu fået ansat to, og håber 
på at kunne finde endnu en. Det har været en lidt vanskelig proces, 
hvor der ikke er blevet gjort tilstrækkelig reklame for stillingerne. 
Det er fem af kommunens skoler, som skal have trainees. 

  

https://www.uvm.dk/folkeskolen/folkeskolens-maal-love-og-regler/politiske-aftaler/folkeskolens-kvalitetsprogram/om-aftalen/10-markante-initiativer
https://www.uvm.dk/folkeskolen/folkeskolens-maal-love-og-regler/politiske-aftaler/folkeskolens-kvalitetsprogram/om-aftalen/10-markante-initiativer
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f) Bestyrelsens deltagelse på translokation og forældremøder 
Bestyrelsen deltager ikke på translokationen for 9. årgang.  
Bestyrelsen ønsker at have et kort oplæg på efterårets 
forældremøder – mødedatoerne fordeles blandt bestyrelsen 
forældrevalgte medlemmer i starten af det kommende skoleår. 

g) Trafikprincip 
Ledelsen ønsker at få udarbejdet et trafikprincip. Særligt har vi i 
øjeblikket udfordringer med, at nogle elever kommer på elcykler, når 
de skal på cykel på ekskursion, hvilket ikke er hensigtsmæssigt. 
Bestyrelsen bakkede op om, at vi kommunikerer til alle forældre, at 
børnene af sikkerhedsmæssige årsager (både egne og andres) ikke 
må køre på elcykler til diverse ekskursioner. 

19.20-19.30 O 

7) Orientering fra Medarbejdere og Elevrådet 

Medarbejdernes orientering er blevet præsenteret under øvrige 
punkter. 

Elevrådet var ikke repræsenteret på dette møde. 

PB/SH/FP/FW  

19.30-19.35 O 
8) Orientering fra Formandskabet 

Intet fra Formandskabet. 
RB/CH  

19:35-19:55  9) Udvalgsarbejde   

 O 

a) Trafik 

Der er kommet nyt symbol ude på vejen, men der mangler en 
opfølgning fra Gentofte Ejendomme. Frederikke tager fat i Park og 
Vej, så vi evt. kan få mere optegning. 

FP/MV  

 O 

b) Kost og sundhed 

Skolen har ansøgt om at deltage i den nationale indsats omkring 
skolemad, hvor vi får svar inden sommerferien. Hvis vi ikke kommer 
med i ordningen, vil Bistrup og Nøhr være dem, vi forventer leverer 
mad til de ældste elever fra september 2025. 

Arbejdsgruppen har mødtes af flere omgange i arbejdsgruppen, og 
Martin har mødtes med både det samlede elevråd og en 
arbejdsgruppe under elevrådet. Martin tager frem mod 
sommerferien fat i kommende 8.årgang for at få dem med ombord i 
opstart og drift af en elevcafe. 

I gruppen har der også været fokus på fællesskabet omkring maden, 
hvor skolen i det kommende skoleår (på baggrund af elevernes 
tilbagemeldinger) vil have fokus på de områder, som 
udskolingsårgangene har til rådighed i nærheden af deres 
klasselokaler. 

RB/MV/FP  

 O 

c) Skærmprincip 

Der udarbejdes et udkast til principteksten – dette er ikke klart 
endnu. 

JD/SW/AH/MV  

 O 

d) Værdiregelsæt og ordensregler 

Arbejdsgruppen i skolebestyrelsen har kigget udkastet fra lærerne og 
pædagogerne igennem og har lavet små ændringer. Arbejdsgruppen 
forventer, at værdiregelsættet og ordensreglerne er klar til 
godkendelse i bestyrelsen på næste bestyrelsesmøde. 

CH/FP/MV  

19.55-20.00 O 

10) Evt. 

De ordblinde elever på 9. årg. oplevede at deres hjælpemiddel 
Appwriter havde et nedbrud ved afviklingen af afgangsprøven i 
læsning. Derfor skal de berørte elever tilbydes en omprøve til 
december. Vi fik lokalt skabt en god struktur for afviklingen af prøven, 
så det vil være vores anbefaling, at eleverne ikke skal til omprøve. 

Alle  
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*Signaturforklaring: 
G Godkendelse; P Præsentation; O Orientering; D Debat; B 
Beslutning; T Tilsyn 
 
Mødeleder: Christina Hansen (CH), næstformand 
Referent: Anne Katrine Melnyk (AM), viceskoleleder 
 
Skolebestyrelsens medlemmer: 
Christina Hansen (CH), næstformand 
Frederikke Mayerhofer (FM), elevrådsrepræsentant - AFBUD 
Frederikke Birke Pedersen (FP), forældrerepræsentant 
Frederikke Wesley (FW), elevrådsrepræsentant - AFBUD 
Hanne Frimann Sørensen (HS), forældrerepræsentant  
Julie Ryttov Damgaard (JD), forældrerepræsentant 
Katrine Loug Jagd (KJ), forældrerepræsentant  
Peter Baike (PB), medarbejderrepræsentant 
Rene Belsø (RB), formand 
Sanne Haugaard (SH), medarbejderrepræsentant 
Steen Bang Wilken (SW), forældrerepræsentant - AFBUD 

Skolebestyrelsens suppleanter: 
Andreas Horwitz (AH), 1. suppleant 
Jane Frederikke Land (JL), 2. suppleant 
 
 
Skoleledelse og administration: 
Anette Slot (AS), administrativ leder 
Anne Katrine Melnyk (AM), viceskoleleder 
Helena Sophie Jensen (HJ), sekretær 
Katrine Sjødahl Andersen (KA), sekretær 
Line Staffeldt (LS), afdelingsleder Skolen på Strandvejen 
Morten Petersen (MP), afdelingsleder 
Maria Wolstrup (MW), GFO- og FC-leder 
Martin Villumsen (MV), skoleleder 
 
Bestyrelsessekretariat: 
Anne Katrine Melnyk (AM), viceskoleleder 
Martin Villumsen (MV), skoleleder 

 

Skoleårets møder: 
21. august, 16. september, 29. oktober, 28. november, 20. januar, 4. marts, 24. april, 21. maj (ekstra møde), 11. juni 
 


